
 

 
 

Komisija za socialno varstvo, delo, zdravstvo in invalide 

 

Številka: 411-10/14-3/       EPA 1901-VI       
Ljubljana, 20. 5. 2014          

  
Komisija za socialno varstvo, delo, zdravstvo in invalide je, na podlagi 20. člena 
Poslovnika Državnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10 in 6/14) in 
drugega  odstavka 56. člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 100/05 - 
uradno prečiščeno besedilo, 95/09 – odl. US, 21/13 - ZFDO-F), oblikovala naslednje  

 
M n e n j e  

 
k Predlogu zakona o spremembah Zakona o subvencioniranju študentske 

prehrane – skrajšani postopek  
 
Komisija za socialno varstvo, delo, zdravstvo in invalide je na 19. seji 8. 5. 2014 
obravnavala Predlog zakona o spremembah Zakona o subvencioniranju študentske 
prehrane, ki ga je v obravnavo po skrajšanem postopku Državnemu zboru predložila 
Vlada Republike Slovenije.  
 
Komisija predlog zakona podpira.  
 
Predlagane spremembe veljavnega zakona se povečini dotikajo elektronizacije 
postopka uveljavljanja subvencije študentske prehrane (razširitev obsega evidence, 
ki jo upravlja Študentska organizacija Slovenije s številko mobilnega telefona ali 
naslova elektronske pošte za obveščanje upravičenca, brisanje sankcije prepovedi 
prodaje študentskih bonov, povezava evidence upravičencev do subvencioniranja 
študentske prehrane z evidenco študentov in diplomantov, ki jo upravlja ministrstvo, 
pristojno za višje strokovno in visoko šolstvo), s čimer se bo zagotovilo njegovo 
nadaljnje nemoteno izvajanje. Prav tako se zaradi določnejše opredelitve 
upravičencev do subvencionirane študentske prehrane v povezavi s kriterijem 
zaposlenosti usklajuje izrazoslovje s predpisi o zdravstvenem varstvu in 
zdravstvenem zavarovanju.  
 
Komisija je bila seznanjena, da predlog zakona ni popolnoma usklajen, saj je 
Študentska organizacija Slovenije (ŠOS) predlagala spremembo časa, v katerem je 
dovoljeno unovčevanje subvencij študentske prehrane. Trenutno je unovčevanje v 
skladu s 7. členom zakona omogočeno od 8.00 do 20.00 ure, ŠOS pa, kot je bilo 
pojasnjeno na seji komisije, kompromisno predlaga zamik tega časa, in sicer od 9.00 
do 21. ure (prvotno je sicer predlagal podaljšanje do 22.00 ure). ŠOS, ki sicer 
poudarja, da sistem subvencioniranja študentske prehrane dobro deluje, meni, da bi 
bil časovni zamik smiseln, ker študijske obveznosti potekajo tudi v večernem času, 
hkrati pa po svojih izračunih ocenjujejo, da bi tovrsten zamik pomenil prihranek za 
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proračun v višini okoli pol milijona evrov (zaradi zmanjšanja taktičnega in včasih 
nepotrebnega koriščenja subvencij v zadnjih trenutkih in s tem zmanjšanja izdatkov 
za ta namen).  
 
Komisija ugotavlja, da pristojno ministrstvo predloga ŠOS ne podpira, saj poudarja, 
da je subvencija namenjena glavnemu dnevnemu obroku in ne večernemu obroku po 
20. uri. Slednje bi bilo po njihovem mnenju prav tako v nasprotju s pravili zdravega 
prehranjevanja. Ministrstvo opozarja na to, da se je vsebina veljavnega 7. člena 
Zakona o subvencioniranju študentske prehrane izoblikovala v času pogajanj ob 
sprejemanju Zakona za uravnoteženje javnih financ, pri čemer se je ŠOS strinjal s  
takšno časovno omejitvijo. Hkrati je namreč ŠOS izpogajal tudi skrajšanje omejitve 
koriščenja pravice do subvencionirane študentske prehrane v poletnih mesecih (v 
osnovi je bila predlagana omejitev za julij in avgust, na koncu pa sprejeta omejitev od 
15. julija do 15. avgusta). Prav tako ministrstvo opozarja, da lahko študenti 
subvencionirano prehrano, če želijo, koristijo dvakrat dnevno (pod pogojem 
štiriurnega razmika med obema obrokoma), in da študijske obveznosti na nobeni 
fakulteti ne trajajo neprekinjeno od 8.00 do 20.00, kar pomeni, da ima vsak čez dan 
možnost izkoristiti čas za vsaj en glavni obrok še pred 20.00.  
 
V razpravi so člani komisije glede predlagane spremembe časovne omejitve 
koriščenja pravice do subvencionirane prehrane izrazili različna mnenja - tako 
pozitivna kot negativna, na koncu pa je prevladalo večinsko stališče, da predlog ŠOS 
ni dovolj utemeljen. Poudarjeno je bilo, da ne gre za dilemo, ki bi bila po tehtnosti 
primerljiva z razpravo o tem, ali subvencijo ohraniti ali ne, argumente ŠOS pa so 
označili za prešibke. Podali so mnenje, da zamik za eno uro po eni strani pomeni 
prikrajšanje tistih, ki bi želeli subvencijo koristiti med 8.00 in 9.00 uro, ko je zaužitje 
obroka bolj zdravo kot v poznih večernih urah, prav tako pa so bile podane 
primerjave s preteklostjo (možnost unovčevanja bonov samo za kosilo in ne čez ves 
dan) ter s tujino (v Sloveniji na splošno veliko več ugodnosti).  
 
Komisija predlagane zakonske spremembe ocenjuje kot ustrezne in nima pripomb. 
 

* * * 
 
Za poročevalca je bil določen predsednik komisije mag. Peter Požun.  
   

 
 
Sekretarka komisije Predsednik komisije  
Nuša Zupanec, l. r. mag. Peter Požun, l. r. 


